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Vážení rodiče,
slavnostní obřady vítání občánků budou za

příznivé epidemiologické situace na podzim opět
obnoveny. Vzhledem k velké časové prodlevě díky

 mimořádným a ochranným opatřením v souvislosti 
s Covid-19, Vás žádám o závazné potvrzení účasti na 
slavnostním obřadu, a to nejpozději do 15.11.2021.

Vítání bude probíhat u dětí narozených v období 
od 01.01.2020 do 30.09.2021. 

Vaši účast prosím potvrďte u matrikářky 
Jany Galbavé, tel. 412 315 311, 

galbava@mesto-sluknov.cz , 
nebo 

u jejího zástupu Silvie Slavíkové, tel. 412 315 312, 
slavikova@mesto-sluknov.cz. 

Pozvánky s konkrétním datem a místem vítání občánků 
Vám budou následně zaslány.

Starostové Šluknovska opět řešili zdravotní péči
a kůrovcovou kalamitu v naší oblasti

Společné jednání starostů obcí Šluknovska se konalo v tomto volebním období 
podvanácté, hostitelem bylo tentokrát město Šluknov. Starostka města Mgr. 
Eva Džumanová v úvodu představila investiční aktivity Šluknova v posled-
ním období, pohovořila i o plánovaných akcích, např. o rozsáhlé rekonstrukci 
sladovny, kulturní památky. Měl by v ní být umístěn minipivovar, restaurace
a ubytování, počítá se s náklady až 120 mil. Akce bude rozložena do několika 
let. Z problémů byla zmíněna především problematika šluknovského sídliště, 
které je sociálně vyloučenou lokalitou, a je pro město velmi problematickým. 
Úklid veřejných prostranství a následná likvidace komunálního odpadu vý-
znamně zatěžuje městský rozpočet. Situace se nelepší, čemuž přispívá stálá 
migrace obyvatel. Přes veškeré přísliby centrálních orgánů chybí obcím systé-
mové řešení a nástroje k aktivnímu řešení tohoto problému.

Pokračování na str. 3

Blíží se čas adventu a jako každý rok, tato doba začíná ve Šluknově akcí Rozsvěcení vánočního stromu, na kterou Vás srdečně zveme. Uslyšíte koledy a zpěvy 
vánoční nejen od dětí ze školky, ale také od žáků a studentů místních škol a  vystoupí i Šluknovské mažoretky. Vánoční atmosféru navodí svými písněmi Ondřej 
Ruml, který společně s představiteli města rozsvítí vánoční strom a andělé na chůdách, kteří se během celého podvečera budou pohybovat mezi návštěvníky. 
Samozřejmě nebudou chybět stánky s nejrůznějšími pochoutkami a vánočními dekoracemi.

Už jste navštívili vánoční trhy v nedalekém Sasku?
Po celý Advent i Vánoce je v Čes-
kosaském Švýcarsku možné,
a vlastně nutné, vyrazit na některý 
z mnoha vánočních trhů. Na rovi-
nu – na ty saské prostě nemáme. 
Tradice, kolorit, obrovská obliba 
adventních zvyků, netradiční mís-
ta, obrovská pestrost v provedení 
a pojetí. Zábava to bezesporu je 
velká, už proto, že saské vánoční 
trhy kupodivu nejsou v první řadě 
modloslužbou bohům spotřeby. 
Dárky tu samozřejmě koupíte, ale 
daleko důležitější je atmosféra.
Pojďme si o vánočních trzích v ne-

dalekém Sasku něco povědět. 
Nejslavnější trhy najdete v Dráž-
ďanech. Centrální vánoční trh 
na Striezelmarktu je babylónem
a lidským mraveništěm – a přeci si 
uchovává půvab a vlídnost. 
Striezelmarkt je nejstarší vánoční 
trh v Německu, existuje již od roku 
1434 a každý rok zde ožívají stale-
té tradice. S více než 230 stánky na 
starém tržišti patří také k největším 
a jedinečným v tom, že zde žijí tra-
dice z dávných dob. Ostatně nej-
známější ukázky vánočních...

Pokračování na str. 15

Hlášení závad ve Šluknově
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Poslední svoz 
biopopelnic 
v roce 2021

Poslední svoz biopopelnic v roce 2021 proběhne 
ve 46. týdnu, tedy v úterý 16. listopadu a v pá-
tek 19. listopadu. Další svoz biopopelnic bude 
zahájen 15. března 2022. Kompostárna bude již 
v provozu celoročně a bioodpad z domácností 
bude možné v případě potřeby předávat tam. 

Za ORŽP: B. Naňáková

Vážení spoluobčané, 
rádi bychom Vás informovali o spolupráci mezi městem Šluknov a společ-
ností Dimatex při sběru nepotřebného textilu.  
Sběrné kontejnery jsou určeny k druhotnému využití textilních materiálů 
s pozitivním vlivem na životní prostředí. Třídění textilu je jednou z cest, 
jak dosáhnout požadovanou úroveň 50% recyklace komunálního odpadu 
v příštích letech.  
Společnost DIMATEX CS, spol. s r. o. působí na českém trhu služeb v ob-
lasti svozu a recyklace textilu pod stále stejným názvem od roku 1991. Za-
kládáme si na tradicích a jsme společensky odpovědná firma. Naší činností 
šetříme městům nemalé částky za zpracování komunálního odpadu. Naší 
snahou je pomoci naplnit cíle ve třídění odpadu, důležitá je však i aktivní 
spolupráce měst/obcí a jejich obyvatel.
Část vytříděného textilu je předána neziskovým organizacím. Spolupra-
cujeme s oblastními charitami, které podporujeme jak finančně, tak ma-
teriálem z kontejnerů v případě potřeby. Z charitativního šatníku, provo-
zovaného v sídle firmy, neziskové organizace čerpají ošacení, obuv, deky, 
ručníky aj. podle vlastních potřeb. Textil nevyužitelný pro charitativní úče-
ly, společnost DIMATEX dále zpracovává. Vytříděné oděvy a textilní mate-
riály se dále recyklují a používají pro výrobu čistících hadrů, geotextilií-pro 
využití v automobilovém, strojírenském nebo stavebním průmyslu.
Z odpadového textilu nově vyrábíme recyklát pro venkovní použití RE-
TEXTIL. Jedná se o textilní kompozit – novativní řešení z recyklovaných 

textilií a LDPE, které kombinuje nejlepší vlastnosti plastu a dřeva. Materi-
ál je pevný, nenasákavý a bezúdržbový.

RETEXTIL – textilní kompozit, 100% recyklát z textilu a LDPE
Naše skupina firem investovala nemalé prostředky do vývoje technologií 
na zpracování odpadové části textilu z kontejnerů na textil. Výsledkem je 
produkt textilní kompozit RETEXTIL, který se skládá z textilního odpadu 
a LDPE. RETEXTIL kombinuje nejlepší vlastnosti plastu a dřeva. Materi-
ál je pevný, stálý, nenasákavý a bezúdržbový.

 Nabízíme městský mobiliář a profily.
 Materiál opracovatelný na běžných nástrojích pro práci se dřevem.
 Neabsorpční – odolný proti vlhkosti, vodě a nízkým teplotám.
 Odolný – o 40 % mechanicky odolnější než srovnatelné plasty.
 Vyprodukováno z textilu určeného k likvidaci. 

Pro přehled ještě uvádíme, jaký textil patří do kontejnerů na textil, jak má 
být do kontejneru vhazován a jaký textil tam v žádném případě nepatří.

Co PATŘÍ do sběrného kontejneru: 
Čistý a suchý textil (veškeré nositelné oděvy, kabelky, batohy, byto-
vý textil – záclony, závěsy, povlečení, potahy, ubrusy, ručníky a deky) 
zabalený v zavázaných (zauzlovaných) igelitových pytlích / taškách, dále 
také čistá spárovaná (svázaná) nositelná obuv a funkční hračky. 
Co NEPATŘÍ do sběrného kontejneru: 
Znečištěný, mokrý, plesnivý nebo zapáchající textil, matrace, molitan, ko-
berce, ústřižky látek, netextilní materiály, komunální odpad. 

PROVOZNÍ DOBA KOMPOSTÁRNY
KDY JE MOŽNOST ODEVZDAT POUZE BIOLOGICKÝ ODPAD

Pondělí - - 

Úterý 08:00-12:00 12:30-16:00 

Středa - - 

Čtvrtek 08:00-12:00 12:30-14:00 

Pátek - - 

Sobota 08:00-12:00 12:30-14:00 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA
KDY JE MOŽNOST ODEVZDAT POUZE OBJEMNÝ ODPAD

Pondělí 08:00-12:00 12:00-14:00 

Úterý - - 

Středa 08:00-12:00 12:30-17:00 

Čtvrtek - - 

Pátek 08:00-12:00 12:30-17:00 

Sobota 08:00-12:00 12:30-14:00 

 

Město Šluknov, DIMATEX CS, spol. s. r. o.
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Starostové opět řešili zdravotní péči a kůrovcovou kalamitu
Dalším bodem jednání bylo vystoupení ředitele dvou významných cyklis-
tických závodů na Šluknovsku Mgr. Jana Novoty. Zrekapituloval průběh 
závodů, a to jak Tour de Feminin, tak i Tour de Zeleňák. Obě akce byly hod-
noceny úspěšně, kvalitativní úroveň a bezpečnost závodnic se významně 
zvyšuje. Zároveň jsou již rovněž na hranici organizační kapacity, je potře-
ba se zamyslet nad dalším vývojem. Závody jsou vynikající pozitivní pre-
zentací regionu, v případě Tour de Feminin díky mezinárodním obsazení
i ve světě. Poděkování na závěr mířilo i k přítomným starostům, kdy jejich 
sdružení i obce samotné akce podporují nejen finančně, ale i materiálně
a dobrovolnickou prací.
Opakovaně také starostové řešili negativní dopady kůrovcové kalamity na 
majetek obcí. Především cesty velmi trpí, těžkou technikou jsou poškozo-
vány krajské, obecní i lesní. Pohyb po lesích je komplikovaný. Situaci na 
místě objasnil a na velmi kritické připomínky reagoval lesní správce LS 
Rumburk, společnosti Lesy ČR s. p.,  Ing. Roman Kratochvíl. Zdůraznil, 
že kalamita je na Šluknovsku momentálně nejsilnější v ČR, jsou těženy 
mnohonásobky obvyklých objemů dřeva, které je nutné v relativně krát-
kém čase z lesa vyvézt, aby se přibrzdilo další množení kůrovce. Personál-
ně jsou LČR na hranici kapacity. Připustil, že řada najímaných dodavatelů
a dopravců je problematických, LČR je sankcionují a následně je již pří-
padně nevyužívají. Byla přislíbena lepší komunikace se samosprávami
a snaha o minimalizaci negativních dopadů. 
Dalším bodem jednání byl stav a provoz nemocnice v Rumburku. Potíže 
nemocnice v Rumburku trvají již dlouhou řadu let. Během minulých let 
došlo k změnám vlastnické struktury, kdy nejprve nemocnici vlastnilo
a provozovalo město Rumburk, které časem nebylo schopno finančně udr-
žet výrazně ztrátový provoz. Následně proběhlo insolvenční řízení, kdy po 

významném tlaku ze strany obcí regionu i široké veřejnosti nemocnici od-
koupil Ústecký kraj. Nejprve ji sice poněkud nelogicky zařadil do Krajské 
majetkové, a.s., ale následně ji již nové krajské vedení zařadilo jako pro-
vozní středisko Masarykovy nemocnice v Ústí nad Labem, která je součástí 
společnosti Krajská zdravotní, a.s. Ta je s více než devíti tisíci zaměstnanci 
jedním z největších poskytovatelů zdravotní péče v České republice a nej-
větším zaměstnavatelem v Ústeckém kraji. Potud se tedy vše zdá v pořád-
ku a současné organizační nastavení dává naději, že adekvátní zdravotní
i akutní lůžková péče zůstane v regionu zachována a nadále rozvíjena. 
Vážné ekonomické a personální problémy provází nemocnici několik po-
sledních let a nic zásadního na této situaci nezměnily ani výše uvedené 
transformační kroky. Stále dochází k náhlému omezování rozsahu po-
skytované péče jak interní, tak i chirurgické! Vznikající ztrátu vyplývající 
z nedostatečných výkonů ponese Krajská zdravotní, a.s., což jistě není 
také trvale udržitelné. Náhlé a těžko předvídatelné omezování péče půso-
bí samozřejmě prioritně velké problémy našim občanům, ale i praktickým 
lékařům i Nemocnici Varnsdorf, která není např. způsobilá plně nahradit 
výpadky rumburských pracovišť. K aktuální situaci v nemocnici i k plánům 
do budoucna podal informace ředitel zdravotní péče pracoviště Rumburk 
MUDr. Michal Tichý. Potvrdil vážné personální a následně organizační 
potíže, které jsou negativním důsledkem předchozího období. Informo-
val o připravované modernizaci objektu tzv. chirurgie v řádu 700 mil. Kč 
i dalšího vybavení za cca 150 mil. Kč. Mělo by se jednat o dotační finanční 
prostředky, schváleny však zatím nejsou. Ze strany starostů zazněly vážné 
obavy nad dalším personálním vývojem i rozsahem poskytované péče, ob-
rátí se tedy dopisem na předsedu vlády A. Babiše se žádostí o podporu při 
zajištění financí na základní lůžkovou péči v regionu. Příští jednání se bude 
konat v prosinci v Dolní Poustevně.                 Jan Kolář, předseda SPRŠ

Vážení a milí spoluobčané,
máme tu listopadový čas a konec letošního roku se blíží rychleji, než by-
chom chtěli. V obchodech se na nás usmívají čokoládoví Mikuláši a čerti, 
v regálech přibylo vánočního zboží, což nás upozorňuje na to, že vánoční 
svátky se blíží. A máme za sebou i volby do Poslanecké sněmovny.
Jak probíhaly volby ve Šluknově?
Ve Šluknově občané volili ve čtyřech volebních místnostech – na radnici,
v základní škole ul. Žižkova, v Domě s pečovatelskou službou a v hasičárně 
v Království. Účast ve volbách byla 47,18 %, což je nejvyšší výsledek voleb-
ní účasti za poslední roky. Průběh voleb byl až na výjimky bezproblémový.  
Bohužel i u nás se členové volebních místností setkali s odmítavým a někdy 
i poněkud agresivnějším způsobem protestu proti nařízeným opatřením, 
zejména proti povinnosti mít nasazený respirátor. Jednalo se naštěstí o vý-
jimky. Touto cestou děkuji všem, kteří byli ochotni obětovat svůj volný čas 
a pracovat ve volebních komisích.
Na návrhu rozpočtu na rok 2022 se již pracuje
Jako každý rok, tak i letos jsou práce na sestavení rozpočtu v plném prou-
du. V současné době probíhají opět tzv. „škrtací kolečka“, kdy vedoucí jed-
notlivých odborů připraví ideální návrh rozpočtu. Je naprosto jasné, že pro 
splnění všech představ by musel být rozpočet města minimálně jednou tak 
velký. Realita je však jiná, proto probíhá několik jednání, kdy dochází k re-
dukci plánovaných výdajů tak, aby bylo možné sestavit reálný rozpočet na 
celý další rok. S návrhem rozpočtu se podrobně seznámí zastupitelé, kteří 
mají právo a možnost navrhovat úpravy a změny.  Až se najde většinová 
shoda je návrh rozpočtu zveřejněn a na zasedání zastupitelstva projednán. 
To nás čeká v prosinci. Pro Vaši informaci uvádím, že v letošním roce byla 
podána žádost o dotaci na vytvoření sběrného dvora v areálu kompostárny. 
V případě, že bude žádosti vyhověno, realizace proběhne v příštím roce. 
Kompostárna se nachází v průmyslové zóně, je zde váha a místo v areálu 
je mnohem větší než stávající prostor v technických službách v Císařském. 
Sběrný dvůr by byl kompletně přestěhován do areálu kompostárny a tyto 
služby tak by tak byly poskytovány na jednom místě. Pro občany to bude 
mnohem jednodušší. Ještě v letošním roce bude podána žádost o dotaci na 
úpravu křižovatky u „Špice“. Cílem je zvýšení bezpečnosti chodců. Doufej-
me tedy, že žádost bude podpořena. Podrobnější informace o plánovaných 
investicích budu moci zveřejnit až po schválení rozpočtu zastupitelstvem 
na rok 2022.
Jednání s vedením nemocnice v Rumburku
V příspěvku od starosty Krásné lípy a předsedy Sdružení pro rozvoj 

Šluknovska pana Jana Koláře se 
dočtete o jednání s ředitelem ne-
mocnice v Rumburku. Následně se 
uskutečnilo další setkání starostů
s generálním ředitelem Krajské 
zdravotní, a. s. MUDr. Petrem Ma-
lým, MBA. Pan ředitel nás infor-
moval o plánovaných investicích 
do nemocnice v Rumburku. Jedná 
se o výstavbu nového pavilonu ne-
mocnice v areálu chirurgie, který by 
měl, dle plánu, být dokončen v roce 
2023. Stavební povolení je vydáno 
a před investorem je náročná cesta 
k realizaci stavby. Zásadním a pri-
oritním úkolem je ovšem zajištění 
personálního obsazení nemocnice, bez kterého by provoz nebyl vůbec 
možný. Pan ředitel se obrátil na starosty z výběžku se žádostí o spoluprá-
ci zejména v oblasti zajištění bydlení pro nové lékaře, sestry a strategické 
zaměstnance nemocnice. Starostové pomoc přislíbili, protože všichni 
vnímáme zachování provozu nemocnice v Rumburku jako skutečně velmi 
významné. 
Rozsvícení vánočního stromu
Každoroční rozsvícení vánočního stromu na náměstí před první adventní 
nedělí je velmi pěkná tradice, po níž nastává adventní čas. Bohužel v minu-
lém roce jsme museli tuto akci oželet z důvodu nepříznivé epidemiologické 
situace. V současné době tu máme další vlnu epidemie, jak se předpoklá-
dalo, zatím se ale k zákazu venkovních kulturních akcí neschyluje. Dou-
fejme, že žádné omezení nenastane a my se budeme moci sejít na náměstí
a společně vánoční strom rozsvítit. Akce se letos bude konat v pátek dne 
26. listopadu odpoledne. Dovolte mi, abych Vás srdečně pozvala v ten-
to termín na náměstí, kde bychom společně rozsvítili nazdobený strom. 
Vánoční koledy, písničky, vystoupení dětí na pódiu, stánky se svařákem
a vánočním zbožím budou jistě pro nás všechny příjemným potěšením. Ale 
zejména možností se vzájemně potkat, společně pobýt, popovídat si a po-
přát si hezké svátky. Těším se na setkání s Vámi.

Eva Džumanová

Pokračování ze str. 1



STRANA 4 ŠLUKNOVSKÉ NOVINYV ZÁMKU A PODZÁMČÍ

Komentované prohlídky hodin nebo promítání, to nabízí nové výstavy na zámku

Dne 15. října jsme vernisáží otevřeli výstavu „Ze Šluknovského výběžku do 
světa a zpět“. Nádherné akvarely Adolfa Böhlicha chodí navštěvovat lidé

Opusťte vánoční shon a odpočiňte si při akcích na zámku

z Čech i z Německa. Jsme rádi, že jsme mohli splnit sen tohoto významné-
ho umělce a výstavu v místě jeho bydliště zrealizovali. Výstava bude otevře-
na do 31. ledna 2022.
Velice úspěšnou vernisáž, kterou navštívilo 80 návštěvníků, jsme otevře-
li v pátek 22. října. Výstava „Historických hodin“ čítá na 90 druhů jedi-
nečných hodin od konce 18. století až do konce 19. století. Doporučujeme 
přijít do zámku na speciální prohlídku o hodinách, která se bude konat
v sobotu 20. listopadu a v sobotu 11. prosince, vždy od 14:00 hodin. Rezer-
vujte si dostatek času, protože nebudete chtít odejít! Vstupné na výstavu je 
50 Kč a obdivovat hodiny můžete do 19. prosince 2021.
Za oknem ještě svítí sluníčko, ale přijdou i sychravé dny, tak neseďte jen 
doma, ale vyrazte také za kulturou a podpořte náš zámek a místní umělce 
a sběratele. 

První adventní neděli – 28. listopadu 
od 14:00 hodin – můžete na zámku 
popustit uzdu své fantazie a vytvořit 
si vánoční dekorace do svého do-
mova. Vánoční věnce, stromečky, 
závěsy, cokoliv chcete. Veškeré vyba-
vení je tu pro Vás připraveno, k tomu 
pár šikovných rukou a pár kreativ-
ních duší, které rády pomohou, po-
kud byste si nevěděli rady. Nebude 
chybět ani vánoční hudba a také sva-
řáček. Cena dle hotových výrobků.
V sobotu 11. prosince od 9:00 hodin 
můžete načerpat pozitivní energii při 
vánočním jógovém dopoledni s Iren-
kou Kubicovou. Tato již tradiční akce 
je velice oblíbená a ani letos nebude 
chybět. Dvě jógové lekce a k tomu 
ještě vánoční překvapení na konec. 
Vstupné 450 Kč bude opět darováno 
potřebným. Svá místa si rezervujte 
na info@irenakubicova.cz.
Třetí adventní neděle – 12. prosince 
od 19:00 hodin – přinese do zám-

ku špičku naší hudební scény, a to 
KrisKros kvintet. V podání tohoto 
vokálního a capella kvintetu, který 
získal mnoho prestižních hudebních 
ocenění (např. 2. místo na meziná-
rodní a capella soutěži „Vokal.Total“ 
v rakouském Grazu),  nahrál hudeb-
ní CD v USA a spoluúčinkuje v Čes-
ké televizi a Českém rozhlasu, zazní 
české a světové koledy v originálních 
úpravách za doprovodu beatboxu. 
Nezapomeňte si svá místa rezervo-
vat v Informačním centru ve Šluk-
novském zámku. Před koncertem je 
potřeba prokázat bezinfekčnost. Dě-
kujeme za pochopení a těšíme se na 
Vás. Vstupné 150 Kč.
Vánoční čas je kouzelným obdobím, 
hoďte každodenní starosti za hlavu, 
vánoční úklid ani pečení neutečou
a přijďte do Šluknovského zámku na-
čerpat tu správnou atmosféru. Uvidí-
te, že pak Vám vše půjde více od ruky 
a s větší radostí.

Od 4. října můžete ve Šluknovském zámku navštívit fotografickou výsta-
vu „Krajina ženami požehnaná“. Vernisáž byla tentokrát jen pro návštěv-
níky s pozvánkou, a to díky kapacitě prostor. Kdo neměl možnost být při 
otevření však nemusí zoufat, protože výstava je otevřena každý den až do 
konce listopadu. Každou neděli pak v 15:30 probíhá navíc promítání dal-
ších fotografií. Bylo zapotřebí hodně odvahy a bylo třeba opustit komfortní 
zónu, aby se nahé ženy spojily se svým krajem, a aby světu – i sobě samým 
– podaly svědectví o přírodním lidském bohatství Českého Švýcarska.
O nezměrné kráse téhle krajiny, jinak, než je obvyklé. Neváhejte a přijďte 
podpořit tento bohulibý projekt. Dobrovolné vstupné bude použito na ob-
novu původních alejí v našem výběžku.
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Nejoblíbenější akce roku – cimbálka s degustací vína – zpět 
ve Šluknovském zámku!

Už se nám po Vás stýskalo! Po del-
ší pauze jsme ale zpět a opět Vám 
přivezeme kousek té moravské po-
hody k nám do výběžku. V pátek
12. listopadu zahraje na zámku 
MUSICA MORAVICA. 
Soubor, který vystupuje ve složení 
cimbál, housle a kontrabas, je již 
stálicí na cimbálové hudební scéně. 
V letošním roce slaví 30 let svého 
působení, a za tu dobu koncertoval 
po celém světě. 
Základem repertoáru zdaleka není 
jen folklor český, moravský, slo-
venský či maďarský, ale Musica 
Moravica Vás překvapí i originální 
úpravou světových evergreenů, 
rockových skladeb, operních i ope-
retních melodií, country, vážné
i filmové hudby.
Ani tentokrát nebude chybět de-
gustace nejen svatomartinských 
vín, tentokrát od vinařství z Rakvic 
,,Švásta a Kadlec“. Igor Švásta
a Honza Kadlec spolu pokračují
v tom, co začali jejich otcové a dě-
dové. Vyrábí víno pro sebe, svou 
rodinu a přátele. My máme štěstí, 
že se o tu radost chtějí podělit i s námi. Jedná se o mikro, či spíše nano-vi-
nařství, které hospodaří na pouhých 2 ha vinic v okolí Rakvic.
Dorazte 12. listopadu od 17:00 hodin do Šluknovského zámku a zaposlou-

chejte se i vy do podmanivých tónů cimbálové muziky Musica Moravica. 
Nezapomeňte na dvě věci – prokázání bezinfečnosti a rezervaci míst v In-
formačním centru – po vstupenkách je vždy velký hlad. Vstupné 150 Kč.
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Krmení kachen nevhodnými potravinami je nebezpečné
Chcete vzít své děti k rybníku krmit kachny a berete si sebou zbytky staré-
ho jídla z domova? Ornitologové radí, co do žaludků vodního ptactva patří
a co naopak ne. 
Čím nekrmit?

Naše krásné město mělo tu čest přivítat zástupce lesnických škol Čech, 
Moravy a Slovenska na semináři trubačů. Kromě žáků, učitelů, ředitelů 
jednotlivých škol zde byli i předseda Klubu trubačů Slovenské republiky 
a zástupci vedení České myslivecké jednoty. Třídenní program byl pro 
všechny zúčastněné naprosto vyčerpávající, ale v pozitivním slova smyslu. 
Naši hosté byli nadšení zejména z města, zámku, a blízkého okolí. V na-
bitém hudebním programu jsme našli prostor pro doprovodný program, 
abychom se pochlubili právě zajímavými místy Šluknovského výběžku.  

Návštěva Šluknova z lesnických škol 
Čech, Moravy a Slovenska

Jsme všichni lesníci, proto jsme si našli čas prodiskutovat také palčivá té-
mata současného lesnictví, včetně kůrovcové kalamity. 
Vrcholem této jedinečné akce byl nedělní absolventský koncert v kostele
sv. Václava ve Šluknově. Všichni byli ohromeni velkou návštěvou z řad oby-
vatel Šluknova i okolních obcí a jejich zájmem o trubačskou hudbu. Dě-
kuji Vám za to, určitě to byla ta největší odměna téměř šedesáti trubačům
a jejich lektorům. Všichni zúčastnění opravdu nešetřili chválou a obdivem
a myslím, že to byl nejlepší možný vstup do krásné neděle.
Děkuji, že tu máme tolik kulturně založených lidí, děkuji, že jsme tak dobří 
sousedé.

Mgr. et. Bc. Rudolf Sochor
ředitel školy

Rozhodně byste neměli krmit kachny či labutě 
zbytky masných, slaných, přepálených nebo do-
konce kořeněných a spálených jídel, jelikož jim 
mohou způsobit zažívací potíže a v horším přípa-
dě i smrt. Dalším druhem jídla, kterým by se určitě 
neměly krmit, je tvrdé pečivo, které jim může po-
ranit jícen. Ostatní pečivo však také není nejlepší 
volba, protože je plné sacharidů, nedává zvířatům 
žádné potřebné živiny, není pro ně nijak prospěš-
né a zaplácává jim žaludek. Pokud budou pečivo 
konzumovat nadměrně, může se stát, že to povede 
k deformaci jejich křídel.
Čím naopak krmit?
Pokud ale přeci jen chcete vzít své děti za labutěmi 

na krmení, nejvhodnější je s sebou vzít nějaké obiloviny, ovoce a zeleninu. 
Věci, co běžně najdete doma v kuchyni jako ovesné vločky, květák, brokoli-
ce, mrkev, salát a podobně, ovšem nadrobno nakrájené, protože po pozření 
většího sousta, může pták uhynout.

Čím se tedy živí?
I když možná máte pocit, že v zimě jim jídlem za-
chraňujete život, není to tak. Vodní ptactvo běžně 
získává potravu z vodních rostlin, hmyzu, drob-
nějších živočichů. V zimě nepohrdnou ani žaludy, 
kukuřicí či řepou.
Je třeba si uvědomit, že k rybníkům ve městech 
chodí krmit ptactvo spousty lidí a tím pádem do-
stává mnohem více jídla než by mělo. Zkuste radě-
ji najít místo, kam chodí lidí málo a nezapomeňte, 
že nejlépe uděláte s rostlinnou a nezpracovanou 
stravou !

Text: Linda Marie Mrázková
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Možná jste si při procházce městem či ve svém okolí také všimli vzrostlých stromů, které byly ořezány podobně, jako můžete vidět na následujících fotografiích 
(jedná se o nedovolený zásah do dřevin, o poškození dřevin):

Text a foto: Ing. Iva Jaburková, Ph.D. Odbor rozvoje a ŽP

Stromy ve Šluknově

Právní úprava ochrany dřevin je řešena zákonem č.114/1992 Sb., o ochra-
ně přírody a krajiny (ZOPK), a prováděcí vyhláškou k tomuto zákonu
č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování jejich kácení, ve znění poz-
dějších předpisů. Podle zákona jsou dřeviny rostoucí mimo les chráněny 
před poškozováním a ničením a péče o ně je povinností vlastníků; přísnější 
ochranný režim se vztahuje na dřeviny vyhlášené za památné stromy a dře-
viny náležející k zvláště chráněným druhům rostlin (§ 7 odst. 1 ZOPK). 
Zákon dále vymezuje jediný dovolený způsob ničení dřevin, kterým je ká-
cení, a stanovuje pro něj podmínky. Prováděcí vyhláška blíže specifikuje 
pojmy poškození a ničení dřevin a uvádí, které dřeviny lze kácet bez povo-
lení. Dále jsou zde uvedeny náležitosti žádosti o povolení kácení. 
Bez povolení lze kácet dřeviny, které nejsou součástí významného kra-
jinného prvku nebo stromořadí a mají ve výšce 130 cm nad zemí obvod 
kmene menší než 80 cm. O povolení kácení nemusí žádat ani majitel ovoc-
ných dřevin, které rostou na pozemcích v zastavěném území evidovaných
v katastru nemovitostí jako druh pozemku zahrada, nebo zastavěná plocha
a nádvoří. 
Naopak ostatní dřeviny, tj. především vzrostlé dřeviny na jiných typech 
pozemků a vzrostlé neovocné dřeviny v zahradách (které mají ve výšce
130 cm nad zemí obvod kmene větší než 80 cm), lze kácet pouze na základě 
vydaného rozhodnutí o povolení kácení, stejně jako souvislé keřové porosty
o ploše větší než 40m2. O povolení pokácet takové dřeviny je zapotřebí žá-
dat u orgánu ochrany přírody, kterým je obecní či městský úřad. Správní 
úkon není nijak zpoplatněn. 
Dřeviny se zpravidla kácí v období vegetačního klidu. Přesné datum vege-
tačního klidu dřevin není právními předpisy stanoveno a ani stanovit nelze, 
vyhláška pouze říká, že jde o období přirozeného útlumu fyziologických
a ekologických funkcí dřeviny. V praxi se povoluje kácení nejčastěji od
1. listopadu do 31. března. Každý druh dřeviny dosahuje vegetace v jiné 
době a rovněž je nutné počítat s výkyvy počasí. Podle toho jsou také ob-
sazena ptačí hnízda. Je však doporučováno i z toho důvodu, že v té době 
nehnízdí ve větvích či v dutinách stromů ptáci, kteří jsou rovněž obecně 
chráněni. Zákaz úmyslného vyrušování ptáků zejména během rozmnožo-
vání a odchovu mláďat a poškozování nebo ničení jejich hnízd, vychází ze 
směrnice EU a je zakotven v zákoně o ochraně přírody a krajiny. 
V případech, kdy je třeba povolení ke kácení, žádost podává vždy vlastník 
pozemku, na kterém dřeviny rostou. V rozhodnutí o povolení kácení se 
správní úřad zabývá otázkami posouzení závažného důvodu kácení, vy-
hodnotí funkční a estetický význam dřevin. Orgán ochrany přírody v tomto 
rozhodnutí též může uložit žadateli provést přiměřenou náhradní výsadbu 
jako kompenzaci ekologické újmy vzniklé pokácením dřevin (současně 
může uložit následnou péči o tyto dřeviny po nezbytně nutnou dobu, max. 
na 5 let).

Kácení dřevin 
(k § 8 odst. 1 ZOPK) 
Kácením dřevin se rozumí odstranění jejich nadzemní části ve výšce pa-
řezu. V případě dřevin s pařezovou výmladností je strom pokácen, resp. 
kácení je dokončeno i v případě, kdy po odstranění kmene stromu dojde 
k růstu nového kmene, nebo nových kmenů ze spících pupenů v pařezové 
části kmene, nebo z již existujících pařezových výmladků, které při kácení 
kmene nebyly odstraněny. 
Vyroste-li v průběhu času pařezovou výmladností nový strom, pak tako-
vá dřevina požívá ochrany jako běžná dřevina. Přitom pařez lze chápat 
jako část stromu (zpravidla bázi kmene), která zůstává zakotvena kořeny
v zemi. Obvyklá výška pařezu je 1/3 průměru kmene na pařezu. V případě 
náročných terénních podmínek lze ponechat i pařez přiměřeně vyšší. 
Torzem stromu se rozumí ponechání kmene vyššího, než je obvyklá výška 
pařezu. Pokud není torzo stromu výsledkem přirozeného působení přírod-
ních procesů, nelze jeho umělé vytváření chápat jako kácení dřevin, ale 
zpravidla jako nedovolený zásah do dřevin ve smyslu § 2 odst. 1 vyhlášky 
č. 189/2013 Sb.
Nedovolené zásahy do dřevin 
(§ 2 odst. 1 vyhlášky č. 189/2013 Sb. a její novely č. 86/2019 Sb.)
 Nedovolené zásahy do dřevin jsou definovány jako „takové poškozování 
nebo ničení dřevin, které způsobí podstatné nebo trvalé snížení jejích ekolo-
gických nebo společenských funkcí nebo bezprostředně či následně způsobí 
jejich odumření“. 
Porušení povinnosti vlastníka pečovat o dřeviny (patří sem i nedovolené 
zásahy do dřevin) může mít za následek uložení pokuty i opatření k ná-
pravě (které spočívá v povinnosti provést specifikovaná, odborně podlo-
žená opatření ve prospěch dřevin) podle příslušných ustanovení zákona
č. 114/1992 Sb. (§ 87 – 88, § 86).
Ořezat strom tak, aby se nejednalo o nedovolený zásah do dřevin, je otázka 
znalosti rozsáhlé oblasti zvané arboristika. Doporučujeme proto občanům, 
aby se obraceli na odborníky – arboristy, kteří se na péči o stromy specia-
lizují. Seznam certifikovaných arboristů naleznete např. zde:  https://szkt.
cz/spod/certifikace-etw/certifikovani-arboriste-v-cr
Město Šluknov spolupracuje s arboristy p. Tomášem Sochou, p. Milosla-
vem Wachem a p. Šimonem Tesařem. Ošetřují stromy tzv. stromolezeckou 
technikou, takže se dostanou i do nejvyšších částí koruny. 
V letošním roce byly ve spolupráci s arboristy ošetřeny např. stromy
v zámeckém parku a v MŠ Svojsíkova (odstranění suchých větví), dále pa-
mátný strom jasan v Karlově údolí a památná lípa poblíž vlakové zastávky
v Círařském. Na podzim po opadu listí bude ošetřena lípa v Židovské ulici, 
u které bude provedeno snížení koruny, čímž bude zvýšena stabilita a pro-
vozní bezpečnost dřeviny tak, aby mohl být strom na stanovišti zachován.
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Od října jsme se pokusili (po delší odmlce způsobené omezením provo-
zu škol) obnovit nabídku zájmové činnosti na naší škole. Doufáme, že 
postupné zpřísňování hygienických opatření již do zájmové činnosti ne-
zasáhne. Bohužel mnoho žáků si odvyklo trávit čas při nějaké pravidelné 
organizované činnosti a zejména žáci druhého stupně o poměrně širokou 
nabídku kroužků neprojevují velký zájem. Doufám, že se situace ještě 
zlepší, nabídka školního klubu se může přizpůsobit poptávce, ale je třeba 
žáky zaktivizovat.

Na druhou stranu vím, že mnoho žáků se účastní různých forem doučo-
vání, které má za cíl zmírnit dopady dlouhé distanční výuky. Nabídka do-
učovacích aktivit je na naší škole také velmi pestrá. Těmto žákům často již 
nezbývá na zájmové aktivity čas.
Pokud by ještě někdo měl zájem zapojit se do kroužků nebo doučování, 
může kontaktovat vedoucího kroužku, popřípadě svého třídního učitele.

Text: Mgr. Renata Sochorová, ředitelka  ZŠ

Zájmová činnost na základní škole

Přehled zájmových útvarů ve školním roce 2021/2022 

Název zájmového útvaru Určen pro  Den a čas ZÚ Vedoucí ZÚ 

Školní liga žáky II. stupně pondělí  14.00 - 15.30 hod. Vyšohlíd Martin 

Keramický kroužek ŠD 1 žáky I. stupně čtvrtek   15.00 - 16.00 hod. Šimonková Martina 

Konverzace v anglickém jazyce Žáky 3. ročníku úterý      12.45 - 13.30 hod. Zahejská Kateřina 

Deskové hry žáky 6. a 7. ročníku čtvrtek   14.00 - 15.30 hod. Steklá Lenka 

Badatelský kroužek žáky II. stupně středa    14.00 - 15.30 hod. Steklá Lenka, Gallová Petra 

Žákovský parlament žáky 4. - 9. ročníku pondělí  14.00 - 15.30 hod. Gallová Petra 

Sportovní kroužek  žáky I. stupně pátek     13.30 - 15.00 hod. Krákora Tomáš 

Pletení z pedigu žáky I. stupně čtvrtek   13.00 - 14.30 hod. Krákora Tomáš 

Keramický kroužek ŠD 2 žáky I. stupně středa    15.00 - 16.00 hod. Rozvoral Tomáš 

Florbal žáky II. stupně čtvrtek    15.20 - 17.00 hod. Špalek Jakub 

Mažoretky žáky I. stupně Středa    14.00 - 16.00 hod. Poláčková Marcela 

Jóga pro děti žáky I. stupně středa     14.00 - 14.30 hod. Laštůvková Pavlína 

Jóga pro dívky žákyně II. stupně středa     14.40 - 15.20 hod. Laštůvková Pavlína 

Ruční práce žáky 5. - 9. ročníku pondělí   14.00 - 15.25 hod. Grossmannová Jitka 

Tvořivá dílna žáky 5. - 9. ročníku úterý       14.00 - 15.25 hod. Grossmannová Jitka 

Vaření žáky 5. - 9. ročníku středa     14.00 - 15.25 hod. Grossmannová Jitka 

Ping - pong žáky 5. - 9. ročníku čtvrtek     14.00 - 15.25 hod. Grossmannová Jitka 

Ukulele I.žáky I. stupně pátek      13.30 - 14.30 hod. Schrödingerův institut 

Výtvarný kroužek žáky I. stupně pondělí   15.00 - 16.00 hod. Charouzková, Šimonková 

Sportovní kroužek žáky I. stupně úterý       15.00 - 16.00 hod. Bolíková Lucie 

Basketbal žáky 3. a 5. ročníku středa     14.30 - 15.30 hod. (od 18.10) Schrödingerův institut 

Basketbal žáky 5. a 6. ročníku středa     15.30 - 16.30 hod. (od 18.10) Schrödingerův institut 

Basketbal žáky 7. a 9. ročníku středa     16.30 - 18.00 hod. (od 18.10) Schrödingerův institut 

Sportovní a pohybové hry žáky 1. a 3. ročníku středa     13.30 - 14.30 hod. (od 18.10) Schrödingerův institut 

Florbal žáky II. stupně pondělí    15.30 - 17.00 hod. (od 18.10) Schrödingerův institut 

 

Na škole probíhá v rámci všech ročníků doučování žáků z hlavních předmětů. Pokud žák ještě na 
doučování nedochází a máte zájem o doučování, zkontaktujte třídního učitele. 

S lítostí a smutkem si dovolujeme oznámit, že dne
11. 10. 2021 nás navždy opustila bývalá kolegyně a ředitelka 
Základní školy ve Šluknově, paní Irena Petroušková.
Paní Petroušková působila na naší škole mnoho let. Nejprve 
jako učitelka biologie a chemie, později - v letech 1972 až 1988 
- stála v jejím čele. Podílela se na výchově a vzdělávání mnoha 
obyvatel Šluknova. I po ukončení pracovní kariéry se vždy ak-
tivně zajímala o dění ve škole, se zájmem sledovala naši práci. 

Vzpomínka na paní Irenu Petrouškovou

Pokud jí to zdravotní 
stav dovoloval, účast-
nila se pravidelných 
setkání bývalých za-
městnanců či různých 
akcí pro veřejnost, kte-
ré škola pořádala. 
S úctou vzpomínáme

Za vedení školy
a kolegy Mgr. Renata 

Sochorová Učitelský sbor v prvním roce jejího nástupu do funkce ředitelky (1972/73)


























